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Inspraakreactie ontwerp Kadernota Evenementen stadsdeel Nieuw-West 2013 
Amsterdam, 12 september 2013 
 
Geacht stadsdeel Nieuw-West, 

Hierbij ontvangt u de inspraakreactie van de Vereniging Vrienden van het Rembrandtpark op de 
ontwerp Kadernota Evenementen van stadsdeel Nieuw-West (verder te noemen: de Nota). We zullen 
achtereenvolgens ingaan op onze visie op evenementen in het stadsdeel als geheel, in de parken en in 
het Rembrandtpark.  

Evenementen in stadsdeel Nieuw-West   
 
Het dagelijks bestuur van stadsdeel Nieuw-West wil blijkens de Nota ter verbetering van het imago 
zoveel mogelijk evenementen aantrekken en zich daarmee profileren als bruisend en bijzonder 
stadsdeel met veel reuring en creatief talent. De voordelen van evenementen worden in de Nota dan 
ook breed uitgemeten. De nadelen - vooral overlast - , die ook aan evenementen kleven komen vrij 
summier aan bod. In die zin vinden we de Nota niet evenwichtig. De ambitie van het stadsdeelbestuur 
lijkt zo zwaar te wegen dat het belang van de bewoners daar ondergeschikt aan wordt gemaakt. Zij 
moeten de overlast maar voor lief nemen.  

Dit beeld komt vooral voort uit het streven naar 132 grote en middelgrote evenementen per jaar. Alle 
in de openlucht. Evenementen kunnen heel leuk zijn, maar 132 stuks van deze omvang met alle 
overlast van dien is veel te veel. Bovendien komt een onbekend aantal kleine evenementen daar nog 
bovenop, evenals dertig braderieën op de pleinen. Per locatie kan de aard van de overlast verschillen. 
Geluidsoverlast doet zich echter vrijwel altijd en overal voor, ook bij kleine evenementen. 
Omwonenden worden hier, vaak tot in de wijde omtrek, onvrijwillig mee geconfronteerd, en hebben er 
ernstige problemen mee. Wij reiken graag een oplossing aan die het imago van het stadsdeel ten goede 
komt en de bewoners van dit probleem verlost, zodat het goed wonen zal zijn in Nieuw-West. 

Wij stellen voor dat het stadsdeel zich profileert als geluidsluw stadsdeel. Bewust geluidsluw is echt 
onderscheidend van het ‘meer van hetzelfde’ dat iedereen al doet. Hiermee is veel positieve publiciteit 
te genereren. Wat ons betreft graag in combinatie met het vele groen als sterk punt. 

Hoe wordt het stadsdeel geluidsluw? 
Dance-events en dergelijke (techno, house) vinden plaats in een geluidsdichte ruimte. Niet in de open 
lucht, waar ze niet thuishoren in het dichtbevolkte gebied. Er staan genoeg gebouwen leeg die 
geluiddicht gemaakt kunnen worden.  
 
Bij overige evenementen wordt een laag geluidsniveau voorgeschreven, dat wel de 
evenementenlocatie bestrijkt, maar niet de omgeving, en dat oordoppen tegen gehoorbeschadiging 
overbodig maakt. Een grote verbetering voor dat deel van de festivalbezoekers die zelf het 
gebruikelijke geluid bij evenementen te hard vinden, en voor alle omwonenden. 
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Tenslotte het aantal evenementen. Dat is de afgelopen jaren de pan uitgerezen in Amsterdam. Iedere 
keer volgde hetzelfde proces: bewoners krijgen er schoon genoeg van en komen in opstand tegen de 
overlast. Een beperkt aantal evenementen is leuk, maar de meeste mensen willen niet in een ‘pretstad’ 
wonen. Terwijl elders in de stad om die reden de festivaldruk wordt ingeperkt, wil stadsdeel Nieuw-
West die juist maximaal opvoeren. Daarmee dreigt Nieuw-West het afvoerputje voor festivals te 
worden. Een dergelijke ontwikkeling zal eerder bewoners verjagen dan nieuwe bewoners aantrekken. 
Wees een negatieve spiraal voor door in stadsdeel Nieuw-West in te zetten op minder dan de 
voorgenomen, maar kwalitatief hoogwaardige en originele evenementen. Dan zijn draagvlak en 
tolerantie van bewoners gewaarborgd. 

Evenementen in de parken 

De parken zijn aangelegd om stadsbewoners dichtbij huis te laten genieten van natuur,rust en ruimte. 
Dat is geen luxe voor bewoners van de drukke stad, het is hard nodig. Parken zijn dan ook openbaar en 
gratis toegankelijk. 
De bewoners van Nieuw-West stellen de rust die het groen ze biedt zeer op prijs. Van hen heeft 67% 
zich bij de pizzadozen enquête uitgesproken voor rustig groen, en 19% voor bruisend groen. 

Evenementen kunnen het belang van de parken dienen. Dit doet zich voor bij buurtgerichte, 
kleinschalige en gratis evenementen zonder veel herrie. Daarbij ervaart de bezoeker de weldadige 
parksfeer en worden de parken niet beschadigd. De sociale cohesie, die de Nota noemt, is daar ook bij 
gebaat. Dergelijke evenementen zien we graag. In het Rembrandtpark hebben we acht jaar geleden dan 
ook het initiatief genomen tot het Rembrandtparkfestival, dat een goed voorbeeld is van een passend 
evenement. 

Het voorgenomen evenementenbeleid in het stadsdeel lijkt echter geenszins het belang van de parken 
of de wensen van de eigen bewoners voor ogen te hebben. De Nota bekijkt slechts waar al die 
evenementen die het stadsdeel wil aantrekken te droppen zijn. De schadelijkheid voor de eigenlijke 
functie van de parken speelt daarbij geen rol. Dat verklaart dat de parken (de sportparken niet 
meegerekend) tezamen met 26 grote en 48 middelgrote evenementen per jaar worden opgezadeld, 74 
in totaal, waar de kleine evenementen nog bovenop komen. De Nota stelt dat het in het belang van de 
parken is dat meer mensen ze leren kennen doordat ze er evenementen bezoeken. Bij commerciële 
evenementen met een hoge entreeprijs wordt het terrein echter afgezet met hekken waar je niet 
doorheen kunt kijken. Mensen zien dan alleen het festivalterrein, en niet de parken. Dat lijkt ons niet 
de juiste manier om parken te promoten. 
 
Wij stellen voor om passende evenementen op de juiste maat en schaal in de parken te laten 
plaatsvinden. Commerciële grote festivals staan immers haaks op het gebruik van de parken waar ze 
voor zijn aangelegd. Bij evenementen met winstoogmerk worden parken niet alleen tijdens het festival 
geheel of gedeeltelijk  afgesloten, maar ook tijdens de periode van op- en afbouw. Op de dagen dat het 
festival plaatsvindt (maximaal 1 dag wat ons betreft) wordt de rust door het geluid verstoord. Daarbij 
worden festivals gewoonlijk in de maanden juni t/m augustus gehouden, de beste periode voor 
normaal parkgebruik. Het voorgenomen grote aantal festivals betekent dat parken juist dan telkens, al 
dan niet ten dele, afgesloten zijn. Dit verhoudt zich slecht tot het openbare karakter van parken. 

Parken zijn kwetsbaar. Dat is een belangrijke risicofactor bij evenementen. Bomen en overig groen 
kunnen onherstelbaar beschadigd worden. Grasvelden veranderen veelal in modderpoelen. Broedende 
vogels worden verstoord, als festivals in het broedseizoen gehouden worden. Ook andere dieren 
vluchten voor de drukte. Paden lopen makkelijk schade op. Afval blijft achter. Soms een hele berg, of 
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juist kleine snippers van bij voorbeeld plastic die zich voor altijd in de grond vastzetten. Verder ligt 
het risico op bodemverdichting op de loer bij grote festivals, zeker als het er veel zijn. Bomen sterven 
als gevolg daarvan geleidelijk af, en de parken blijven jarenlang met wateroverlast zitten.  
Na een enkel evenement is schade die meteen zichtbaar is mogelijk nog betrekkelijk snel en goed te 
herstellen. Als er ieder weekend in het festivalseizoen een evenement plaatsvindt, is het onbegonnen 
werk. 

Conclusie 

De parken in stadsdeel Nieuw-West zijn niet de juiste plaats om de in de Nota omschreven 
evenementen in onder te brengen. Dat strookt niet met hun eigenlijke gebruiksfunctie, en de parken 
zijn er te kwetsbaar voor. 

Evenementen in het Rembrandtpark 

Het gaat goed met het Rembrandtpark. Sinds jaar en dag genieten mensen er van het uitbundige groen 
en de rust. Iedereen geniet er, op zijn eigen manier, volop van. De meeste omwonenden hebben geen 
tuin. Het belang om zo’n fijn park in de buurt te hebben is daardoor des te groter. 
Ieder jaar groeit het bezoekersaantal van het park. Natuurlijk mede doordat er meer omwonenden zijn 
sinds de bouw van het Andreas Ensemble. Ook de gasten van het betrekkelijk nieuwe Ramada Apollo 
hotel komen graag in het park, evenals de studenten van de Hogere Hotelschool Den Haag. 

Daarnaast verruilen steeds meer omwonenden en bezoekers van het Vondelpark de overmatige drukte 
daar voor de rustige, ontspannen sfeer van het Rembrandtpark. Het voorgenomen evenementenbeleid 
van het stadsdeel dreigt  dit positieve proces te verstoren. Mensen zullen hun heil steeds meer buiten 
de stad moeten zoeken, als ze rust willen. Wij vinden dit beleid  - 8 grote en 4 middelgrote 
evenementen per jaar in het park - dus alleen in dit opzicht al niet wenselijk. 
 
Ook andere factoren in het park zijn niet goed te verenigen met het evenementenbeleid. 
Zo vinden wij het opmerkelijk dat volgens het ontwerp Terras en Balkon het grasveld tussen de 
Kinderboerderij en ’t Landje zal worden ingericht als verblijfplaats bij uitstek in het park. Ditzelfde 
grasveld staat ook aangegeven als het evenemententerrein van het park. Ons is niet duidelijk hoe dit 
veld, 1,7 ha. groot (of klein), een dergelijke dubbelfunctie kan vervullen. De in de Nota genoemde 
drainage van het veld zal er overigens op enig moment wel komen, maar hij ligt er nog niet. 

De aanwezige paden zijn niet geschikt voor aan- en afvoer van materiaal voor grote evenementen. Nog 
afgezien van het gegeven dat wij niet willen dat het park wordt aangepast aan de komst van grote 
evenementen, constateren wij dat verbreding van de paden volgens de regels van de 
Hoofdgroenstructuur niet mogelijk is. Het percentage verharding in het park overschrijdt het 
toegestane percentage immers al ver. Bij nieuwe verharding moet bestaande verharding verwijderd 
worden (zie ook bestemmingsplan Rembrandtpark). Welke aanwezige verharding wil het stadsdeel 
dan weghalen? 

Het beoogde festivalterrein in het park ligt in een dicht bebouwde omgeving. De ca. 1.300 bewoners 
aan de Staalmeesterslaan wonen er pal boven. Aan de oostkant van het park is de Orteliuskade dicht 
bevolkt. We gaan er graag van uit dat ons idee voor een geluidsluw stadsdeel wordt overgenomen, 
maar anders voorzien we ook wat dat betreft problemen. De dieren op de aanpalende Kinderboerderij 
zullen dan ook niet welvaren bij het voorgenomen evenementenbeleid. 
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Het laatste punt is het extra zwerfafval ten gevolge van evenementen. 
Een flink aantal omwonenden is al lange tijd bezig met ‘prikken’ van zwerfafval in het park. De laatste 
tijd heeft het stadsdeel dat initiatief ook gestimuleerd. Recent heeft een actieve bewoonster, lid van de 
VVR, van stadsdeel West middels een bewonersinitiatief aldaar de financiële middelen gekregen om 
o.a. vijfduizend flyers te verspreiden, waarin mensen worden opgeroepen om individueel het park van 
zwerfafval te ontdoen. Stadsdeel Nieuw-West stelt prikkers  beschikbaar. Deze actie zal tijdens het 
Rembrandtparkfestival op 29 september aanstaande gepresenteerd worden. 

We zijn heel blij met dit alles. Maar extra rommel ten gevolge van evenementen demotiveert de 
enthousiaste opruimvrijwilligers. Dat is gebleken na afloop van festival EdelWise. Wij vragen 
stadsdeel Nieuw-West om nog eens stil te staan bij wat het beoogde evenementenbeleid kan betekenen 
voor de grote betrokkenheid van bewoners bij het Rembrandtpark.  

Met vriendelijke groet, 
 
Vereniging Vrienden van het Rembrandtpark 
P/a Jan Tooropstraat 6, 1062 BM Amsterdam 
Telefoon: 06 – 24 68 08 50 
E-mail: info@rembrandtpark.org 
Website: www.rembrandtpark.org 
 
 

 

 

 

 

 

  

 
 
  

 
 

 

 

 

 


